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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor indulhat el végre a nyugdíjak érdemi 
felzárkóztatása?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Magyarország és idősebb honfitársaink egyik régi, megoldandó problémája a nyugdíjak alacsony 
összege, azok vásárlóértékének elvesztése, valamint a bérek és a nyugdíjak egymástól való 
elszakadása.

A baloldali kormányok által kivezetett svájci indexálás és az elmúlt évek jelentős áremelkedései 
nyomán ugyanis a nyugdíjak ún. inflációkövető emelkedése teljesen leszakadt a bérek 
emelkedéséhez képest, folyamatosan nyílik az olló a nyugdíjasok és az aktívak között, amin 
érdemben nem segít sem a nyugdíjprémium, sem a 13. havi nyugdíjnak nevezett kiegészítés. 
Különösen fájdalmas ez a leszakadás a nyugdíjas fogyasztói kosárral kapcsolatos változásokat 
tekintve: az alapvető élelmiszerek nagyot drágultak az elmúlt időszakban, mindehhez pedig a 
rekordmagas, 27%-os áfa társul. Szomorú tény az is, hogy az öregségi nyugdíjminimum összege 
2008 óta változatlanul 28.500 forint, egy fillérrel sem emelkedett az elmúlt években. Örömteli 
fejlemény, hogy a 13. havi nyugdíj visszaépítéséről végre döntött a Kormány, ugyanakkor szomorú, 
hogy erre összességében több mint 15 évet kell várniuk a nyugdíjasoknak. A valódi 
nyugdíjrendezést, a társadalmi különbségek mérséklését azonban ez sem hozza el.

Sokak véleménye és az én véleményem szerint is a legfontosabb lépés egy egyszeri vagy akár több 
lépcsőben végrehajtott, de nagyobb mértékű nyugdíjemelés lenne, amellyel az alacsonyabb összegű 
nyugdíjakat végre érdemben közelíteni lehetne a bérek színvonalához, hiszen folyamatosan nyílik 
az olló a nyugdíjasok és az aktívak között. Ennek az egyik módja lehetne a differenciált 
nyugdíjemelés is, amellyel a létminimum alatt élő, legalacsonyabb járadékot kapó honfitársaink 
juttatásai is közelebb kerülnének az átlagnyugdíjhoz. Fontosnak tartom kiemelni, hogy az ehhez 



szükséges forrásokat nem azoktól kellene elvenni, akik megdolgoztak a magasabb nyugdíjukért – 
tehát az ő juttatásuk vásárlóerejének megőrzése is szükséges – hanem azoknak a járandóságát 
kellene külön intézkedéssel megemelni, akik egy ledolgozott élet után megalázóan alacsony 
összegből kénytelenek tengetni a mindennapjaikat.

Tisztelt Miniszter Úr!

Önök a 2010-es választás előtt garanciát vállaltak a nyugdíjak vásárlóerejének megőrzésére, erre 
azonban az ún. inflációkövető korrekció láthatóan nem alkalmas, hiszen az infláció nem azonos a 
nyugdíjas fogyasztói kosár áremelkedésével, ez az, ami őket ténylegesen érinti.

Kérdezem tehát Miniszter Urat, hogy számíthatnak-e idősebb honfitársaink érdemi nyugdíj-
felzárkóztatásra? Az első Orbán-kormány több mint húsz éve meg merte tenni ezt a lépést, a több 
százezer nehéz helyzetben lévő nyugdíjas nevében kérem, hogy lépjenek most is és hajtsák végre a 
havonta folyósított nyugdíjak emelését!

Várom érdemi válaszát!
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